
 

 

SES   OLAYLARI 
 

SERT SESSİZLERİN BENZEŞMESİ 

 

 

 
 

 
 

 
 

 

 

 

 

 
    Türkçede sert sessiz harflerle (f, s, t, k, ç, ş, h, p) biten bir sözcük yumuşak sessizlerle başlayan 
(b,c,d,g) bir ek aldığında yumuşak sessizi kendine benzer bir sert sessize yani (p, ç, t, k)’ye 
dönüştürür. Buna sert sessizlerin benzeşmesi denir. 
 

. 

 
 

UYGULAMALAR 
 

Aşağıdaki sözcüklere yanlarındaki ekleri getiriniz. Değişim yaşanıyor mu? Gösteriniz. 

 
- Bu çalışma kağıdını www.omurgultin.com adresinde de bulabilirsin.- 

SÖZCÜKLER EK 
YENİ 

SÖZCÜK 
SES 

DEĞİŞİMİ 
 SÖZCÜKLER EK YENİ SÖZCÜK 

SES 
DEĞİŞİMİ 

kelebek -den kelebekten   d = t  koş- -duk   

ot -cul    yapış- -gan   

kes- -gin    hapis -den   

yat -gın    üret- -gen   

temizlik -ci    çalış- -gan   

meslek -daş    kekik -ci   

memleket -de    sabah -cı   

bit- -gi    kap -da   

seç- -gin    Arap -ca   

tabak -dan    konuş- -dum   

diş -ci    sat- -dı   

kork- -du    sus- -duk   

git- -di    paragraf -da   

balık -cıl    uygula-n-mış- -dır   

beklet- -di    beş -de   

ÖR:  Ağaç   -  da … ağaçta   ( “d” yumuşağı “t”sert sessizine dönüştü.) 
         Kes    -  gin…  keskin  (“g” yumuşağı  “k” sert sessizine dönüştü.) 
         Kardeş – ce … kardeşçe  (“c” yumuşağı  “ç” sert sessizine dönüştü.) 
         Et – cil … etçil          (“c “ yumuşağı  “ç” sert sessizine dönüştü.) 
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